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دريچه

مدیرعامل ستاد دیه خوزستان :
امکان آزادی زنان زندانی وجود ندارد

زن  به حضور شش  اشاره  با  دیه خوزستان  ستاد  مدیرعامل 
زندانی جرایم غیرعمد در زندان های استان، گفت: شرایط آزادی 

این زنان فراهم نیست.
ولادت  سالروز  به  اشاره  با  هاشم نیا،  قدرت  حجت الاسلام 
فرا  مناسبت  به  کرد:  اظهار  زن،  روز  و  فاطمه)س(  حضرت 
رسیدن روز زن، دو زن زندانی که بدهی ۲۵۰ میلیون تومانی 

داشتند با پرداخت ۱۲۰ میلیون تومان، دیروز آزاد شدند.
وی افزود: در حال حاضر شش زن دیگر به دلیل جرایم غیرعمد 
در زندان های خوزستان به سر می برند اما شرایط آزادی این 

زنان فراهم نیست.
مدیرعامل ستاد دیه خوزستان گفت: مبلغ بدهی این زنان بیش 
از یک میلیارد تومان است که با توجه به اینکه این مبلغ بسیار 

بالا است، فعلا امکان آزادی این زنان وجود ندارد.

عضو کمیسیون تلفیق بودجه :
کالاهای اساسی 

با نرخ ETF محاسبه می شوند
عضو کمیسیون تلفیق بودجه گفت: مگر شما نگفتید که نرخ ارز 
ترجیحی به ارز ETF تبدیل شود؟ جرم کمیسیون تلفیق آن 

بود که اسرار هویدا کرد.
شمس الدین حسینی در واکنش به اظهارات رئیس سازمان 
که  کردید  اشاره  شما  نوبخت  آقای  گفت:  بودجه  و  برنامه 
کمیسیون تلفیق سقف بودجه را از ۸۴۱ هزار میلیارد تومان 
افزایش داد اما مگر شما نامه ندادید و نگفتید که ۵۳ هزار میلیارد 
تومان اوراق مالی جدید منتشر شود. وی بیان کرد: مگر شما 
نگفتید که نرخ ارز ترجیحی به ارز ETF تبدیل شود؟ جرم 

کمیسیون تلفیق آن بود که اسرار هویدا کرد.
عضو کمیسیون تلفیق سال ۱۴۰۰ تصریح کرد: مردم حق دارند 
که بدانند بشکه نفت که دلار آن به سختی به دست می آید، به 

چه راحتی به حراج گذاشته می شود.
حسینی تأکید کرد: مردم بدانید که کالاهایی که شما خریداری 
می کنید با ارز ۴۲۰۰ تومانی نیست و با نرخ ارز ETF است. 

این گرگ سالهاست که با گله آشناست.

عضو کمیسیون بهداشت :
غربالگری زنان باردار حذف نشده است

بیمه ای  حمایت  از  مجلس  بهداشت  کمیسیون  عضو  یک 
غربالگری زنان باردار در صورت تشخیص پزشک متخصص 

خبر داد.
سید مسعود خاتمی با اشاره به کاهش جمعیت جوان کشور در 
خصوص غربالگری بانوان باردار، اظهار کرد: برخی از افرادی 
که تخصص لازم را ندارند، مادران باردار را به انجام مراحل 
غربالگری تشویق می کنند که این امر علاوه بر در برداشتن 
هزینه های مالی زیاد ممکن است سقط جنین را نیز به دنبال 
داشته باشد. وی ادامه داد: در بسیاری از کشورهای پیشرفته 
زنان فقط به علت اینکه باردار هستند تست های غربالگری 
بالای  مادران  برای  که  حالی  در  نمی دهند،  انجام  را  جنین 
پزشک متخصص تشخیص دهد  افرادی که  یا  و  ۳۵ سال 

تست های غربالگری انجام می شود.
نماینده مردم گلپایگان در مجلس گفت: غربالگری زنان باردار 
حذف نشده است بلکه درصدد قانون مند کردن آن هستیم تا 
به دنبال آن مادران باردار در صورت لزوم با تشخیص پزشک 
متخصص غربالگری جنین خود را انجام دهند و در این شرایط 
پزشک  اگر  البته  کند،  تقبل  را  غربالگری  هزینه های  بیمه 
متخصص غربالگری را ضروری نداند افراد می توانند این اقدام 
را انجام دهند و منع قانونی ندارد، اما با هزینه شخصی خود و 

بدون بیمه باید این کار را انجام دهند.
 

احمدرضا دالوند :
مشکل مسکن مددجویان خوزستان 

تا ۲ سال آینده برطرف می شود
مدیرکل دفتر تامین مسکن و امور مهندسی ساختمان کمیته 
امداد امام خمینی)ره( گفت: مشکل مسکن مددجویان خوزستان 
در صورت تامین زمین از سوی اداره کل راه و شهرسازی تا ۲ 
سال آینده برطرف می شود. احمدرضا دالوند در سفر به خوزستان 
و بازدید از روند تکمیل منازل مددجویان این کمیته در استان 
بیان کرد: در سفر مشترکی که همراه سید حسین میرشفیع 
مشاور وزیر راه و شهرسازی به خوزستان داشتیم، درخصوص 
واگذاری زمین به کمیته امداد امام خمینی)ره(خوزستان برای 
احداث مسکن مددجویی در شهرستان های این استان تفاهم 

خوبی صورت گرفت.
وی با بیان اینکه پروژه های مسکن مددجویان کمیته امداد 
امام خمینی)ره( در خوزستان با شتاب و کیفیت مناسبی پیش 
می رود افزود: همچنین در نشست مشترکی تمامی مسایل و 
کمبودهای شهرستان های خوزستان در این زمینه مطرح شد 
و نمایندگان وزارت راه و شهرسازی این وعده را دادند که در 
سال آینده در زمینه تامین زمین به عنوان یکی از معضلات 

مددجویان، نهایت همکاری را با کمیته امداد داشته باشند.
دالوند بیان کرد: اگر این اقدامات به خوبی و به موقع انجام شود 
در مدت زمان ۲ سال می توانیم تمام نیازهای مسکن شهری 

مددجویان استان خوزستان را برطرف کنیم. 

مدیر شبکه بهداشت و درمان هندیجان :
اصناف خطر کرونا را جدی نمی گیرند

رئیسی نسبت به افزایش ابتلا به کرونا در هندیجان هشدار داد و 
گفت: اصناف خطر این ویروس را جدی نمی گیرند.

داود رئیسی مدیر شبکه بهداشت و درمان هندیجان با اشاره 
به کاهش رعایت شیوه نامه های بهداشتی برای جلوگیری از 
شیوه گسترده کرونا ویروس بین اصناف به ویژه کالای خانگی 
گفت: علیرغم ارائه هشدارها، بازدید ها و برخورد های قانونی با 
اصناف متخلف، همچنان شاهد بی توجهی آن ها نسبت به 
اصول بهداشتی هستیم. وی افزود: نتیجه این رعایت نکردن ها 
افزایش موارد مثبت کرونا بین این افراد از جامعه است، بطوریکه 
در ۲ روز گذشته تعداد زیادی از موارد مثبت از صنف کالای 
خانگی هندیجان بودند، البته اهمیت رعایت این اصول بهداشتی 
بین این صنف، به علت داشتن مراجعان خارج از شهرستان، دو 

چندان شده است.

نگاه روز

ولادت حضرت فاطمه)س( مبارکباد ؛
دلیل نامگذاری روز مادر

حضرت فاطمه )س( همان بانویی است که پیامبر اسلام به 
ایشان لقب ام ابیها داده اند و ولادتشان به عنوان روز مادر 

نام گرفته است اما به راستی دلیل این نامگذاری چیست؟
حضرت  ولادت  با  مصادف  الثانی  جمادی   ۲۰ امروز 
فاطمه)س( است، بانویی که گل سر سبد تمام بانوان عالم 
و  معصوم  شوهرش  معصوم،  پدرش  که  زنی  تنها  است؛ 
خودش نیز معصوم بوده و پیامبر گرامی اسلام )ص( به او 
لقب ام ابیها داده است، یعنی زنی که برای پدرش همچون 

مادر بوده است.
زندگی و سیره حضرت زهرا )س( به قدری آموزنده و جذاب 
است که هر زن آزاده ای در جهان او را همچون قدیسه ای 
از دامن خدیجه کبری،  تحسین می کند؛ زنی که تولدتش 
خانواده  نخستین  کانون  در  و  اسلام  گرامی  پیامبر  همسر 
اسلامی با نغمه های آسمانی و تسبیح قدسیان همراه شد و 
خداوند به او لقب کوثر را عطا کرد چرا که وی سرچشمه 

تمام خوبی های جهان است.
جمهوری  گذار  بنیان  ابتکار  به  قدر  گران  بانوی  این  تولد 
اسلامی، امام خمینی روز زن و روز مادر نام گرفت و البته 
اگر روزی باید روز زن یا روز مادر باشد، چه روزی والاتر 
و افتخار آمیز تر از روز ولادت با سعادت فاطمه زهرا وجود 

دارد؟
اگر بخواهیم به این سوال که چرا روز ولادت بانوی مکرمه 
بگوییم  باید  است  گرفته  نام  مادر  روز  عنوان  به  اسلام 
و  زن  باب  از  و  مادر  بهترین  از  نمونه  برای  بخواهیم  اگر 
فاطمه )س(  به حضرت  بریم  نام  را  بانو  بهترین  همسری 
خواهیم رسید چراکه وقتی ایشان از حضرت علی می پرسند 
با  سال   ۹ گفت  )ع(  علی  نه  یا  هستی  راضی  من  از  آیا 
از من خواسته ای داشته  یکبار  زندگی کرده ایم و نشد  هم 
باشی و حضرت زهرا می فرمایند از پدرم شنیده ام که نکند از 
همسرت خواسته ای داشته باشی که او نتواند آن را برآورده 
کند که نه در دنیا عاقبت به خیر می شوی نه در آخرت و 
سپس به امیر المومنین می گویند اگر از من رضایت دارید 
را  فاطمه  من  بگو  و  ببر  بالا  آسمان  به  رو  را  دست هایت 

حلال می کنم.
من  از  لحظه  یک  تو  لطف  می فرمایند:  )ع(  علی  حضرت 

دریغ نشد و تو حتی یک لحظه از من خواستهای نداشتی.
حال بگویید آیا زنی که ۹ سال از همسر خود هیچ خواسته ای 
ندارد و در فضای آن روزها همیشه در کنار همسر خویش 
باشد  عالم  زنان  الگوی  نمی تواند  است  کرده  ایستادگی 
از  بیشتر  بسیار  زهرا )س(  فاطمه  ارزش های حضرت  پس 
صحبت هایی است که ما می کنیم و شاید نامگذاری روز زن 
در روز میلاد آن حضرت کار بسیار شایسته ای باشد چرا که 
شخصیت حضرت زهرا )س( می تواند الگوی مناسبی برای 

زنان عالم باشد.
درباره  کلمه  که چند  بخواهید  از هر کسی  روزها  این  اگر 
مادر صحبت کند هیچکس نمی تواند بدون بغض و قطره ای 
بهشت  از  گل هایی  مادران  کند،  تعریف  مادرش  از  اشک 
هستند که نه فقط در زبان و ادبیات بلکه به معنای واقعی 
چه  کردند  دین  ادای  کلمه  این  و  وظیفه  این  به  نسبت 
باغ  میوه های  پای  به  سال ها  ما  سرزمین  در  که  مادرانی 
درخت زندگی خود جانشان را فدا کردند و آنها را برای حفظ 
امنیت این روزهایمان فدا کردند و چه مادرهایی که هنوز 

چشم انتظار بازگشت فرزندانشان هستند.
چه مادرانی که مویشان برای ثمر دادن این میوه ها سپید 
گشته است و حالا دست روزگار با آنها نامهربانی کرده است 
دیدار  انتظار  چشم  و  شده اند  سپرده  فراموشی  دست  به  و 

فرزندانشان هستند.
به راستی که هیچ قلمی و هیچیک از ما نمی توانیم درباره 

مادران توصیفی داشته باشیم.

عضو هیأت رئیسه مجلس :
بودجه را سیاسی نوشته اند

کلیات  گفت:  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه  هیأت  عضو 
لایحه بودجه ۱۴۰۰ ارائه شده از سوی دولت به هیچ وجه 

قابل دفاع نیست چرا که یک لایحه کاملًا سیاسی است.
احمد امیرآبادی عضو هیأت رئیسه مجلس شورای اسلامی 
بودجه  بررسی لایحه  جریان  در  پارلمان  علنی  نشست  در 
بودجه  لایحه  کلیات  با  موافقت  در  و  کشور  کل   ۱۴۰۰
بودجه ای  با کلیات لایحه  نمایندگان  ما  اظهارداشت: قطعاً 
که  آنچه  اما  مخالفیم  است  شده  ارائه  دولت  سوی  از  که 
گزارش  و  نمایندگان  پیشنهادات  است  بحث  مورد  اکنون 

کمیسیون تلفیق است.
وی افزود: ۴۵ نفر از نمایندگان در کمیسیون تلفیق بودجه 
۱۴۰۰ یک ماه به صورت شبانه روزی در سه شیفت کلیات 
لایحه دولت را بررسی کرده و وارد جزئیات آن شدند و جزء 
به جزء همه موارد بودجه را بررسی کرده و بخش عمده ای 

از آن را تغییر دادند.
امیرآبادی در همین راستا بیان کرد: بنده به عنوان موافق 
کلیات لایحه دولت سخن نمی گویم چرا که کلیات لایحه 
که یک لایحه  چرا  نیست  دفاع  قابل  وجه  هیچ  به  دولت 
در  را  و مجلس  است  ارائه شده  به مجلس  کاملًا سیاسی 
به  نپذیریم  و چه  بپذیریم  را  داد که چه لایحه  قرار  تنگنا 

ضررمان باشد.
رانت  حذف  اسلامی  شورای  مجلس  رئیسه  هیأت  عضو 
تلفیق  کمیسیون  مثبت  اقدامات  از جمله  را  تومانی   ۴۲۰۰
بودجه ۱۴۰۰ خواند و گفت: عموماً در جلسات کمیسیون ها 
صحبت  که  دولتی  مسئولان  با  گفت وگو  در  کمیته ها  و 
رانت  این  که  داشتند  التماس  و  خواهش  ما  از  می کردیم 
اما در رسانه  ملی رفتار سیاسی می کنند و  ببرید  از بین  را 

می گویند اجناس با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی گران می شود.
وی بیان کرد: در این ۲ سال اخیر که ارز ۴۲۰۰ تومانی بود 
کدام شهروند دارو و یا مرغ با ارز ۴۲۰۰ تومانی به دستش 
رسید؟ کدام یک از مردم از ارز ۴۲۰۰ تومانی بهره بردند، 
این رانت در جیب عده قلیلی رفته که یا از وابستگان و هم 

حزبی های دولتی ها بودند و یا از سلبریتی ها!

در نطنز و فردو ؛  سانتريفیوژهای جديد نصب شدند

سخنگوی وزارت امور خارجه :

خدمه کشتی کره جنوبی آزاد شدند

محصولی که در حال تبدیل شدن به یک خوراک لوکس است ؛

هیچ نهادی پاسخگوی گرانی خرما نیست

واردات  از  کشوری  هواپیمایی  سازمان  رئیس 
پرواز  با  شنبه  پنج  روز  در  کرونا  روسی  واکسن 

ماهان خبر داد.
ویدئو  خبری  نشست  در  زنگنه  دهقانی  تورج 
درصدی   ۶۰ سقف  رعایت  درباره  کنفرانسی 
فروش صندلی های هواپیما در پی مصوبه ستاد 
 ۶۰ ظرفیت  رعایت  گفت:  کرونا  با  مبارزه  ملی 
از سوی  به یک فرهنگ  بلیت  درصدی فروش 
هواپیمایی  شرکت  اگر  و  شده  تبدیل  مردم 
آن  مردم  خود  نکند،  رعایت  را  موضوع  این 
و  یکدلی  نشانه های  از  این  و  نمی پذیرند  را 
سازمان  با  هواپیمایی  شرکت های  هماهنگی 

هواپیمایی کشوری است.
وی درباره اعتراض شرکت های هواپیمایی مبنی 
بر اینکه مصوبه ستاد ملی مبارزه با کرونا مبنی 
بر فروش ظرفیت صندلی های پرواز تا ۶۰ درصد، 
در هیچ کشور دیگری وجود ندارد، گفت: من نیز 
این موضوع را تأیید می کنم و در هیچ کجا چنین 
ستاد  قانون  مصوبه،  این  اما  ندارد  وجود  قانونی 
قانون  تا زمانی که  با کرونا است و  مبارزه  ملی 
است، شرکت های هواپیمایی ملزم به رعایت آن 

هستند.
همه  افزود:  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
شرکت   ۴ جز  به  هواپیمایی  شرکت های 
چهار  این  کرده اند،  دریافت  کرونایی  تسهیلات 

بانک ها  با  که  مشکلاتی  دلیل  به  هم  شرکت 
دریافت  را  تسهیلاتی  نتوانسته اند چنین  داشتند، 

کنند.
تسهیلات  شد  قرار  شد:  یادآور  زنگنه  دهقانی 
شرکت های  به  مجدداً  آینده  سال  کرونایی 
اعطا  وام های  اینکه  یا  شود  پرداخت  هواپیمایی 
میلیارد   ۲,۴۰۰ تاکنون  شود؛  استمهال  شده، 
تسهیلات  هواپیمایی  شرکت های  به  تومان 

کرونایی داده شده است.
سوی  از  هواپیما  خرید  خصوص  در  وی 
شرکت های هواپیمایی اظهار داشت: ۱۶۲ فروند 

هواپیمای فعال داریم، ۴۲ سال است که تحریم 
تحریم هایی  نخستین  و  هستیم  هواپیما  خرید 
هوانوردی  به صنعت  تحمیل شد،  به کشور  که 
این  در  هواپیما  حال  این  با  یافت.  اختصاص 

سال ها وارد کشور شده است.
شد:  یادآور  کشوری  هواپیمایی  سازمان  رئیس 
وارد   ۲۰۰۵ و   ۲۰۰۴ مدل  هواپیماهای  اخیراً 
کشور شده که در واردات آنها، شرط سنی مورد 
تعداد  زودی  به  است.  رعایت شده  نظر سازمان 

زیادی هواپیما وارد خواهد شد.
دهقانی زنگنه درباره اینکه قرارداد خرید هواپیما 

از دو شرکت هواپیماسازی ایرباس و ATR به 
حالت تعلیق درآمده ولی قراردادی که با بوئینگ 
این  تکلیف  تا  کرده ایم  نامه نگاری  اخیراً  داریم، 
احتمال  این  گفت:  کنند،  مشخص  را  قرارداد 
قرارداد  تعلیق  تحریم ها،  رفع  با  که  دارد  وجود 

خرید هواپیماها نیز رفع شود.
وی تأکید کرد: در حال حاضر ۸ فروند هواپیما 
در  نکرده اند که  پرواز  اما هنوز  وارد کشور شده 
آینده نزدیک پرواز آنها آغاز خواهد شد. همچنین 
جدید  مسیرهای  مجوز  هواپیمایی  شرکت های 

دریافت کرده اند.
واردات  درباره  شهرسازی  و  راه  وزیر  معاون 
و  ماهان  حاضر  حال  در  گفت:  کرونا  واکسن 
طریق  از  و  کرده اند  آمادگی  اعلام  ایران ایر 
واکسن  واردات  کشوری،  هواپیمایی  سازمان 

کرونا نظارت خواهد شد.
پنجشنبه  روز  است  قرار  افزود:  زنگنه  دهقانی 
ماهان  هواپیمایی  با  واکسن ها  اول  بخش 
از  ایران ایر  هم  بعدی  بخش  شود،  کشور  وارد 
روز  این  در  می کند.  وارد  اروپایی  کشورهای 
هواپیمایی ماهان از کشور روسیه بخش اول را 

وارد خواهد کرد.
کوواکس  شرکت  از  اروپایی  واکسن  گفت:  وی 
و  هند  چین،  به  مربوط  که  می شود  خریداری 

کشورهای دیگر است.

معاون وزیر راه و شهرسازی :

واکسن روسی فردا وارد ایران می شود

سانتریفیوژهای  نصب  از  وین  در  کشورمان  دائم  نماینده  و  سفیر 
جدید در نطنز و فردو خبر داد.

کاظم غریب آبادی، سفیر و نماینده دائم جمهوری اسلامی ایران 
نوشت:  توییتری،  پیام  انتشار  با  اتمی،  انرژی  بینالمللی  آژانس  در 
ضمن سپاس از دانشمندان سخت کوش هسته ای کشورمان، دو 

ظرفیت  با  ام  دو.  آر.  آی.  سانتریفیوژهای  از  تایی   ۳۴۸ زنجیره 
تقریبی چهار برابر نسبت به نوع آی. آر. یک با موفقیت در نطنز 

نصب شده و در حال کار با یو. اف. شش هستند.
وی افزود: نصب دو زنجیره سانتریفیوژهای آی. آر. شش هم در 

فردو آغاز شده است.

سفیر و نماینده دائم کشورمان در وین تاکید کرد: نصب تعداد 
بین  آژانس  است.  راه  در  جدید،  سانتریفیوژهای  از  بیشتری 
راستی  فعالیت های  انجام  به  قادر  هنوز  اتمی  انرژی  المللی 
آزمایی است و از پیشرفت های برنامه ریزی شده در این زمینه، 

می شود. مطلع 

سخنگوی وزارت امور خارجه در اظهاراتی از اقدام انسان دوستانه 
جنوبی  کره  کشتی  خدمه  خصوص  در  ایران  اسلامی  جمهوری 
در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی  زاده  خطیب  سعید  داد.  خبر 
در  ایران  اسلامی  جمهوری  دوستانه  انسان  اقدام  از  اظهاراتی 

خصوص خدمه کشتی کره جنوبی خبر داد.
اظهارداشت:  خصوص  این  در  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 
محترم  قوه  مساعدت  و  جنوبی  کره  دولت  درخواست  دنبال  به 

قضائیه در چارچوب مقررات قضائی، خدمه کشتی کره ای که به 
اتهام ایجاد آلودگی زیست محیطی در خلیج فارس توقیف شده 
اسلامی  جمهوری  توسط  انسان دوستانه  حرکت  یک  در  است، 

ایران اجازه خروج از کشور را دریافت کردند.
خطیب زاده افزود: بررسی قضائی پرونده تخلف کشتی و کاپیتان 

در چارچوب قوانین ادامه دارد.
تلفنی  گفتگوی  از  همچنین  خارجه  امور  وزارت  سخنگوی 

مقام  قائم  چوی،  با  خارجه  امور  وزیر  سیاسی  معاون  عراقچی 
وزارت خارجه کره خبر داد که طی آن موضوع آزادسازی هر چه 
قرار گرفت  تاکید  این کشور مورد  ایران در  ارزی  منابع  سریع تر 
این  از  استفاده  جهت  مؤثر  سازوکارهای  خصوص  در  طرفین  و 
کشور  این  دولت  اراده  بر  کره ای  طرف  و  کردند  رایزنی  منابع 
اسرع  در  منابع  این  از  محدودیت  رفع  برای  حداکثری  تلاش  و 

وقت تاکید کرد.

به  نسبت  نهادی  هیچ  بازار،  در  خرما  قیمت  افزایش  به  توجه  با 
شفاف سازی برای چرایی این موضوع پاسخ مناسبی نداده است.

خرما کم کم در حال تبدیل شدن به یکی از خوراکی های لوکس و 
گران قیمت است. در حال حاضر نرخ هر کیلوگرم برخی از انواع 
خرما در سوپرمارکت ها و خواربار فروشی ها از کیلویی ۱۰۰ هزار 

تومان هم فراتر رفته است.
سالانه یک میلیون و ۲۵۰ هزار تن خرما در کشور تولید می شود 
که ۶۰۰ تا ۷۰۰ هزار تن آن به مصرف داخلی می رسد و باقی آن 

صادر می شود.
با توجه به بررسی های میدانی صورت گرفته از بازار های مختلف 
عرضه خرما در پایتخت، در حال حاضر به طور کلی قیمت هیچ 
خرمایی در بازار تهران کمتر از کیلویی ۵۰ هزار تومان نیست و 
این قیمت می تواند به کاهش مصرف این میوه با ارزش منجر شود.

برای بررسی بیشتر موضوع به سراغ رئیس انجمن ملی خرما رفته 
و درباره چگونگی عرضه این محصول با وی به گفت وگو پرداختیم.

* طلب سود ۴۵ درصدی برای فروش توسط فروشندگان!
محسن رشید فرخی رئیس انجمن ملی خرما گفت: در حال حاضر 
قیمت متعادلی را در خصوص عرضه انواع خرما در بازار مبدأ شاهد 

هستیم.
وی افزود: یکی از علت های تفاوت قیمت خرما در بازار مبدأ با بازار 
مقصد، حاشیه سود دریافتی توسط عرضه کنندگان این محصول 
اشرافیت  موضوع  بر  بازار  تنظیم  سازمان  رابطه  این  در  که  است 

دارد.
رئیس انجمن ملی خرما با بیان اینکه قیمت خرما نسبت به دو سال 
نداشته است، تصریح کرد:  تغییر محسوسی  بازار مبدأ  گذشته در 

این موضوع باعث بروز نگرانی برای تولید کنندگان شده است، با 
این هستیم  باز شاهد  نهاده های کشاورزی  افزایش  وجود تورم و 
که عرضه این محصول توسط تولید کنندگان با تغییر قیمت مواجه 

نبوده است.
در  آن  توزیع  نحوه  علت  به  خرما  قیمت  تغییر  افزود:  وی 
فروشگاه ها است، در حال حاضر قیمت خرما پیارم بسته به نوع 
هزار   ۷۵ تا  تومان  هزار   ۲۰ از  آن  کیفی  بندی  درجه  و  کیفیت 
تومان  است و خرمای مضافتی با قیمت ۲۱ هزار تومان در حال 

عرضه در بازار مبدأ است.
از  جلوگیری  برای  اجرایی  قدرت  ما  کرد:  تصریح  فرخی  رشید 
گرانفروشی در بازار خرما را نداریم و باید سازمان تنظیم بازار به 

موضوع ورود کند و به موضوع گرانی خرما در بازار بپردازد.
ضربه  بازار  به  خرما  صادرات  ممنوعیت  عدم  بحث  افزود:  وی 
می زند، سال گذشته این اقدام انجام شد که منفعت آن را دیدیم، 

اما امسال این اقدام اعمال نشد.
از  برخی  در  خرما  دپوی  به  واکنش  در  خرما  ملی  انجمن  رئیس 
در  ما  است،  شده  دپو  تقاضا  نبود  دلیل  به  خرما  گفت:  انبارها، 
اینکه  یا  و  بودیم  مواجه  با مشکل کمبود خرما  یا  قبل  سال های 

موضوع دپوی این محصول در میان بوده است.
برای  که  نیست  دلیل  این  به  صرفا  خرما  دپوی  افزود:  وی 
گرانفروشی محصول آن را دپو کنند، بلکه به دلیل عدم تقاضای 

خرما بر روی دست عرضه کنندگان مانده است.
رشید فرخی اظهار کرد: به دلیل انتشار و گسترش ویروس کرونا در 
کشور، خواه یا ناخواه این موضوع اثر روحی را بر روی بازار خرما 
آیا  که  هستند  مردد  بهداشت  نظر  از  مشتریان  که  است  گذاشته 

این محصول به صورت بهداشتی بسته بندی شده یا خیر، که این 
موضوع خود باعث کاهش مصر خرما شده است؛ لذا این اطمینان 
را می دهم که خرما با بهترین روش و رعایت شیوه های بهداشتی 

بسته بندی شده و در حال حاضر در بازار عرضه می شود.
وی در پاسخ به اینکه آیا برای گرانی خرما پرونده ای به سازمان 
تعزیرات افزود: فروشگاه های زنجیره ای برای محصول خرما سود 
۴۵ درصدی طلب می کنند، باید بررسی کرد که آیا در این رابطه 
ستاد  باید  را  این سوال  پاسخ  لذا  خیر؟  یا  است  گرانفروشی شده 
تنظیم بازار شفاف سازی کند و اگر پرونده ای تشکیل شده یا خیر 
باید این ستاد پاسخگو باشد و در حیطه کاری ما نیست که درباره 

آن اظهار نظر کنیم.
برآورد  گونه  این  خرما،  ملی  انجمن  رئیس  اظهارات  به  توجه  با 
و  داده می شود  تحویل  بازار  به  کمتری  نرخ  با  که خرما  می شود 
مشخص نیست که چه فعل و انفعالاتی در این بین رخ می دهد 

که به یک باره قیمت این محصول سر به فلک کشیده می شود.
* پرونده ای به سازمان تعزیرات ارجاع نشده است

ناصر مدیحی طامه رئیس گشت تعزیرات حکومتی تهران ، درباره 
گشت  گفت:  محصول،  این  قیمت  افزایش  علت  و  خرما  بازار 
تعزیرات به محض دریافت گزارش تخلفات گرانفروشی به صورت 
به  نیرو های تخصصی  اعزام  با  وارد میدان شده و  ضرب الاجلی 

اماکن مورد نظر موارد را مورد بررسی خود قرار می دهد.
بازار  در  خرما  قیمت  افزایش  شاهد  حاضر  حال  در  افزود:  وی 
سازمان  سوی  از  پرونده ای  گونه  هیچ  باره  این  در  اما  هستیم، 
صنعت، معدن و تجارت و همچنین سازمان تنظیم بازار به تعزیرات 

دال بر گرانفروشی خرما، گزارش نشده است.
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